

The Human Rights Defender Gegham Stepanyan met with the OSCE Chairman-in-Office

On April 13, Human Rights Defender of the Republic of Artsakh Gegham Stepanyan met with the OSCE Chairman-in-Office, Minister of Foreign Affairs of Northern Macedonia Bujar Osmani, who is currently in Armenia on a working visit.

Gegham Stepanyan touched upon the policy of ethnic cleansing carried out by Azerbaijan after the establishment of the ceasefire on November 9, 2020, pointing out the specific facts and examples of crimes committed by the Azerbaijani side. The Ombudsman presented the humanitarian consequences of the four-month-long illegal blockade by Azerbaijan and the large-scale violations of the rights of Artsakh people.

The Human Rights Defender noted that ignoring the appeals of international actors and non-compliance with the decision of the International Court of Justice of the UN do not entail any consequences for Azerbaijan, which only further emboldens the impunity and permissiveness of Azerbaijan. Azerbaijan responds to the statements and appeals of the international community by further tightening the blockade and by acts that inflict new suffering to the civilian population of Artsakh.

Gegham Stepanyan expressed dissatisfaction with the inadequate and non-targeted attitude of the international community to the humanitarian crisis, noted that the differentiated approaches of the international community to the protection of human rights in the context of various conflicts are incomprehensible and unacceptable, and expressed hope that international partners will take practical steps to lift the blockade and resolve the humanitarian situation.

Stressing the importance of the OSCE's participation in the settlement of the Azerbaijani-Karabakh conflict, the Ombudsman stressed the need to restore the activities of the OSCE Minsk Group format, send an OSCE fact-finding group to Artsakh and establish its permanent presence.

The meeting was attended by the Personal Representative of the OSCE Chairman-in-Office Andrzej Kasprzyk.

Защитник прав человека Гегам Степанян встретился с Действующим председателем ОБСЕ

13 апреля Защитник прав человека Республики Арцах Гегам Степанян встретился с действующим председателем ОБСЕ, министром иностранных дел Северной Македонии Буяром Османи, находящимся в Армении с рабочим визитом.

Гегам Степанян коснулся политики этнической чистки, проводимой Азербайджаном после установления режима прекращения огня 9 ноября 2020 года, указав на конкретные факты и примеры преступлений, совершённых азербайджанской стороной. Омбудсмен представил гуманитарные последствия незаконной блокады со стороны Азербайджана, продолжающейся четыре месяца, а также широкомасштабные нарушения прав народа Арцаха.

Защитник прав человека отметил, что игнорирование призывов международных акторов и невыполнение решения Международного суда ООН не влекут каких-либо последствий для Азербайджана, что только поощряет безнаказанность и вседозволенность Азербайджана. На заявления и призывы международного сообщества Азербайджан отвечает ужесточением блокады и действиями, причиняющими новые страдания мирному населению.

Гегам Степанян выразил недовольство неадекватным и неадресным отношением международного сообщества к создавшемуся гуманитарному кризису, отметил, что непонятен и неприемлем дифференцированный подход международного сообщества в вопросе защиты прав человека в контексте различных конфликтов и выразил надежду, что международные партнеры предпримут практические шаги по снятию блокады и урегулированию гуманитарной ситуации.

Отметив важность участия ОБСЕ в урегулировании азербайджано-карабахского конфликта, Омбудсмен подчеркнул необходимость восстановления деятельности формата Минской группы ОБСЕ, направления группы ОБСЕ по сбору фактов в Арцах и обеспечения его постоянного присутствия.

Во встрече принял участие личный представитель Действующего председателя ОБСЕ
Анджей Каспршик.